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ZÁPIS č. 3//2018
ze zasedání Výboru zdravotnictví Zastupitelstva Libereckého kraje

ze dne 19. března 2018

Přítomni: pan Vladimír Mastník, Mgr. Jana Pastuchová, Mgr. Lucie Strnádková, MUDr. Karel 
Daďa, MUDr. Jiří Bartoš, MBA, Mgr. Jitka Rotková, DiS, Bc. Stanislav Mackovík, pan Stanislav 
Kolomazník, paní Lenka Urbánková, MUDr. Pavel Novák, Mgr. Petr Židek, MPA, MUDr. Jiří 
Kalenský (viz prezenční listina)      

               
Omluveni: MUDr. Michal Mrázek, MUDr. Jan Mečl, Bc. Zuzana Kocumová

Hosté: PhDr. Alena Riegerová, MUDr. Přemysl Sobotka

Program jednání:
1) Zahájení 
2) Schválení programu jednání
3) Volba ověřovatele zápisu
4) Kontrola usnesení
5) Písemné informace pro jednání Zastupitelstva Libereckého kraje:

5.1 Schválení Koncepce rozvoje Zdravotnické záchranné služby Libereckého kraje na 
období 2018 – 2022. 

6) Různé. Diskuze.

Průběh jednání:

1. Jednání zahájil nově zvolený předseda Výboru zdravotnictví (dále jen „VZ“) pan Vladimír 
Mastník, který přivítal přítomné členy VZ a stálé hosty - PhDr. Riegerovou a MUDr. 
Sobotku. 

2. Na základě zápisu v prezenční listině pan předseda konstatoval, že zahájení schůze je
přítomno 11 členů a je tedy možné přijímat usnesení. Z dnešního jednání se omluvili MUDr.
Mrázek, MUDr. Mečl a Bc. Kocumová. Následovalo projednání a schválení předloženého 
programu jednání VZ. Nikdo z přítomných neuplatnil pozměňovací návrh, pan předseda
vyzval přítomné k hlasování o předloženém programu jednání.   

Návrh usnesení:
č. usnesení: VZ-3/2018/12
text: Výbor zdravotnictví po projednání schvaluje předložený program jednání Výboru 
zdravotnictví. 
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Hlasování:

PŘÍTOMNO: 11 PRO: 11 PROTI:  0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:  přijato

3. Pan předseda navrhl určit ověřovatelem zápisu Bc. Mackovíka. Žádný protinávrh nebyl 
přednesen. 

Návrh usnesení:
č. usnesení: VZ-3/2018/13
text: Výbor zdravotnictví určuje Bc. Stanislava Mackovíka ověřovatelem zápisu z jednání 
Výboru zdravotnictví

Hlasování:

PŘÍTOMNO: 11 PRO: 11 PROTI:  0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:  přijato

4. Ke kontrole usnesení pan předseda konstatoval, že usnesení, přijatá na jednání VZ 19. února 
2018 byla přednesena na jednání Zastupitelstva Libereckého kraje dne 27. února 2018. 

5. Jediným projednávaným bodem je písemná informace ve věci schválení Koncepce rozvoje 
Zdravotnické záchranné služby Libereckého kraje na období 2018 – 2022. Náměstek MUDr. 
Sobotka uvedl, že materiál vypracoval MUDr. Luděk Kramář, ředitel příspěvkové 
organizace Zdravotnická záchranná služba Libereckého kraje (dále jen „ZZS LK“). 
Koncepce byla projednána a schválena radou Libereckého kraje a nyní bude předložena 
k projednání zastupitelstvem. Pan náměstek dále uvedl, že Liberecký kraj letos podpoří ZZS 
LK částkou 200 mil. Kč, 80 % z této sumy představují náklady na platy zaměstnanců. Jistou 
úsporu by mohlo přinést také omezení zneužívání ZZS LK, kdy odhadem 70 % zásahů ZZS 
LK je u stavů, které neohrožují život, ale suplují např. lékařskou pohotovostní službu, 
případně dopravu pacientů do nemocnice. Pan náměstek upozornil, že v SRN je za zásah 
záchranky v terénu přímá platba, kterou pak pacient vymáhá na své pojišťovně. Bc. 
Mackovík potvrdil, že ZZS LK často supluje nejen lékařskou pohotovostní službu, ale 
bohužel i praktické lékaře a zajišťuje i služby koronera. Je toho názoru, že praktičtí lékaři by 
mohli ⅓ až ½ z „nedůvodných“ výjezdů vstřebat. MUDr. Kalenský se otázal, zda zřízení 
skupiny na sekundární převozy bude ekonomicky přínosné. Bc. Mackovík i Mgr. 
Pastuchová potvrdili, že sekundárních převozů přibývá, ZZS LK je poskytuje v režimu RZP 
nebo RLP a úhrada zdravotními pojišťovnami je vyšší, než u primárních výjezdů. 
V průběhu projednávání tohoto bodu se do jednací místnosti dostavil 12. člen VZ. Pan 
předseda přečetl návrh usnesení a vyzval k hlasování.

Návrh usnesení:
č. usnesení: VZ-3/2018/14 – k bodu jednání ZLK 3/18/39d)
text: Výbor zdravotnictví po projednání bere na vědomí Koncepci rozvoje Zdravotnické 
záchranné služby Libereckého kraje na období 2018 – 2022. 
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Hlasování:

PŘÍTOMNO: 12 PRO: 12 PROTI:  0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK:  přijato

6. V bodu Diskuze, různé náměstek MUDr. Sobotka informoval o průběhu návštěvy vlády 
v demisi, která měla v úterý 13. března 2018 výjezdní zasedání v Libereckém kraji. 
Zásadními tématy, kterým se věnovali, byla úhradová vyhláška a zrušení dotace Ústavu 
chirurgie ruky a plastické chirurgie Vysoké nad Jizerou, p. o. (dále jen „ÚCHRPCH“) 
Ministerstvem zdravotnictví (dále jen „MZ“). Pan náměstek uvedl, že ministr zdravotnictví 
v demisi je velmi dobře orientovaný ve zdravotnictví, v otázce úhrady péče pojišťovnami je 
výrazně pro systém DRG, nedostatek praktických lékařů chce řešit navýšením rozpočtu 
lékařským fakultám. V následné diskuzi Mgr. Pastuchová sdělila, že na posledním jednání 
Výboru pro zdravotnictví poslanecké sněmovny bylo ve věci dotace pro ÚCHRPCH znovu 
přijato doporučující usnesení. Dále Výbor pro zdravotnictví řešil nedostatek zejména 
posudkových lékařů. Bc. Mackovík uvedl, že MZ hledá trvalé řešení financování 
ÚCHRPCH. Mgr. Strnádková připomněla časový vývoj při přiznání a následném odejmutí 
dotace ÚCHRPCH a poděkovala Mgr. Pastuchové, Bc. Mackovíkovi a MUDr. Sobotkovi, 
kteří přiznání dotace při jednání Výboru pro zdravotnictví či při výjezdním zasedání vlády 
na místě podpořili. Dále v diskuzi PhDr. Riegerová upozornila na sběr investičních 
požadavků od zdravotnických zařízení bez rozdílu zřizovatele, podmínky jsou uvedeny 
v průvodním dopise, který zdravotnická zařízení obdržela. MUDr. Kalenský se tázal, zda 
byla při návštěvě vlády diskutována otázka akreditací, v jakém stadiu je rozdělení části 
přebytku v hospodaření kraje za rok 2017 na páteřní nemocnice a zda lze požádat 
o investiční podporu na stavbu nového objektu na základě původního, již nevyhovujícího 
objektu. Náměstek MUDr. Sobotka sdělil, že částka 25 mil. Kč je určena pro KNL a dále 
nedokáže odhadnout, jak bude postupováno, stejně tak je to s podporou uvedené stavby 
nového objektu. Dále sdělil, že premiérovi a ministrovi zdravotnictví navrhl zřídit fond pro 
regionální nemocnice, jejich následné kroky nedokáže odhadnout. MUDr. Kalenský 
informoval o svém jednání na MZ ohledně uznání akreditace MMN, a. s. jako nástupnické 
organizace Masarykovy nemocnice v Jilemnici a Nemocnice s poliklinikou v Semilech. Pan 
Kolomazník se tázal, zda bude z rozpočtu Libereckého kraje podpořena KNL při nákupu 
potřebné zdravotnické techniky pro Komplexní onkologické centrum, jak bylo uvedeno
např. v prezentaci MUDr. Bartoše na lednovém jednání VZ. Pan náměstek sdělil, že při 
navýšení podílu Libereckého kraje v akciové společnosti by museli svůj podíl navýšit 
i minoritní akcionáři, což podléhá projednání v jejich zastupitelstvech a to je v současné 
situaci málo reálné. 

Na závěr jednání pan Mastník poděkoval přítomným za účast na dnešním jednání a pozval je
na příští jednání Výboru zdravotnictví, které se uskuteční v pondělí 16. dubna 2018 od 
16:00 hodin v budově Krajského úřadu Libereckého kraje.

      

Zapsala: ……………………………           
                     tajemnice Výboru zdravotnictví Zastupitelstva Libereckého kraje
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Schválili: ……………………………
                Bc. Stanislav Mackovík, v. r.

       ověřovatel zápisu

……………………………

Vladimír Mastník, v. r.
            předseda Výboru zdravotnictví

Zastupitelstva Libereckého kraje


